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AIKAMUOTOJA
Preesens

Baz takes a shower every morning.
Most campers have breakfast at 8:30 am.

Kun kerrot, mitä joku tekee tai mitä 
tapahtuu yleensä, aikamuoto on preesens.

It rains very little in some parts of the US.
Baz enjoys the warm weather in Colorado.

Baz teaches the campers some new football 
tricks.
Sometimes he misses his girlfriend.

Baz tries to learn all the campers’ names.

Kun tekijä on hän tai se (eli yksikön  
3. persoona), verbiin tulee s-pääte. 

/s/- tai suhuäänteeseen päättyviin verbeihin 
lisätään pääte -es.

Oikeinkirjoitus
cry  cries	 (y-kirjaimen edellä on 
try  tries	 konsonantti)
play  plays	 (y-kirjaimen edellä on vokaali)

Do you take a shower every day? I don’t.
Does it get very hot here in summer? 

Kysymys- ja kieltolauseissa tarvitset  
do-apuverbiä. Pääverbi on perusmuodossa.
Apuverbi on muodossa does, jos tekijä on 
hän tai se.

BE (olla)
I am	 I am in 7th grade.
you are	 Are you hungry?
he / she / it is	 Is she a good player? 

we are	 We are all friends.
you are	 You are late.
they are	 They are from the US.

HAVE (olla, omistaa)
I have	 I have no money.
you have	 You have two sisters, right?
he / she / it has	 He has two more lessons  
	 today.
we have	 We have £3. Is that enough?
you have	 You have five cats.
they have	 They have great ideas.

Preesensin kestomuoto
Can’t you see I’m doing the dishes right 
now?
Your sister is studying for the test.  
Don’t disturb her now.

Verbin kestomuoto ilmaisee,  
mitä parhaillaan tapahtuu.

All the girls are watching TV.
Why isn’t your sister studying anymore?

They’re making dinner.
It’s raining now.

Verbin kestomuodossa on kaksi osaa:
be-verbi ja verbin ing-muoto.

Be-verbistä käytetään usein lyhennettyä 
muotoa:
I’m, it’s, they’re

She’s leaving in ten minutes.
They’re having dinner at six.

Kestomuotoa käytetään myös, kun 
kerrotaan lähitulevaisuuden tapahtumista.
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Imperfekti
Baz booked his flight three months ago.
Last week he got a new passport

Käytä imperfektiä, kun kerrot, mitä joku 
teki. Lauseessa on usein myös jokin 
menneisyyteen viittaava ajanilmaisu, esim. 
yesterday, last week tai in 2018.

Yesterday he packed his bag. His friend 
helped him.

Säännöllisillä verbeillä on imperfektissä  
ed-pääte.

He studied the packing tips and tried not  
to take too many things.

He planned his trip carefully.

Huom. oikeinkirjoitus 
try – tried
study – studied

plan – planned
stop – stopped

Baz bought a new sleeping bag but forgot 
to take it with him.

Epäsäännöllisten verbien imperfekti on 
niiden 2. muoto.
buy – bought – bought
forget – forgot – forgotten

Baz didn’t take much money with him. Kielteisissä lauseissa tarvitset apuverbiä 
didn’t. Pääverbi on perusmuodossa.

Did Baz travel alone?
How did he get from Manchester to 
London?

Kysymyslauseissa tarvitset did-apuverbiä. 
Pääverbi on perusmuodossa.

Baz was reading a book when his phone 
rang.
He was surprised when he saw who  
was calling him.

Kestoimperfekti kuvaa pidempikestoista 
taustatapahtumaa. Se kertoo, mitä joku  
oli tekemässä.
Siinä on kaksi osaa: 
was / were ja verbin ing-muoto.

BE (olla)
I was	 I was quite tired after the flight.
you were	 Were you at the airport?
he / she / it was	 Was she waiting for you?
we were	 We were late, as usual.
you were	 You weren’t travelling by yourself, were you?
they were	 They were planning to join you later.
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Perfekti
I have enjoyed my time in the US.
Baz has promised to call his mum.

Käytä perfektiä, kun kerrot mitä on 
tapahtunut tai mitä joku on tehnyt.

It hasn’t rained much lately.
Baz has liked the camp so far.

Perfektilauseessa on usein jokin ajanmääre, 
esim. so far, never, lately, ever.

I have had a great time. / I’ve had a great 
time.
Dad has spent the day in the garage. /  
Dad’s spent…

Perfektin apuverbejä ovat have ja has.
Niistä käytetään lyhenteitä ’ve ja ’s.

Rob has eaten a lot.
The year has been great so far.

Apuverbiä has käytetään yksikön  
3. persoonassa (Rob, hän, se).

The students have behaved well.
Baz has swum every day.

Säännölliset verbit saavat päätteen -ed.
Epäsäännöllisistä verbeistä käytetään niiden 
3. muotoa: swim – swam – swum.

I haven’t been so far away from home 
before.
Dave hasn’t seen Ryan after lunch.

Kielteisissä lauseissa käytetään apuverbejä 
haven’t tai hasn’t.

Have you tried the pancakes here?
How has your trip been?

Kysymyksessä have tai has tulee ennen 
tekijää.

Have you been sitting here all day?
Rob has been reading for a long time.

Kestoperfekti korostaa tapahtuman kestoa.
Kestomuodossa on kaksi osaa:
has been / have been ja verbin ing-muoto.

Pluskvamperfekti
Ryan’s mum had already left the house 
when Ryan got up in the morning.

Pluskvamperfekti kertoo, mitä oli 
tapahtunut. Se kuvaa tapahtumia, jotka 
ovat kauimpana menneisyydessä.

By the time Ryan finished breakfast, his 
mum had already done all the shopping.

Mum had left by the time Ryan got up.

Samassa lauseessa on usein 
verbi imperfektissä (finished) ja 
pluskvamperfektissä (had done).

Kahden eri aikamuodon käyttö auttaa 
kuulijaa ymmärtämään, missä järjestyksessä 
asiat tapahtuivat.

Ryan had watched a movie before he went 
to bed.
He had fallen asleep with his clothes on.

Pluskvamperfektin apuverbi on had. 
Säännöllisistä verbeistä käytetään  
ed-muotoa, ja epäsäännöllisistä verbeistä  
3. muotoa, fall – fell – fallen.

Had Ryan forgotten to set the alarm?
Where had Ryan’s mum gone?

Kysymyslauseessa had tulee ennen tekijää.

When Dave phoned him, Ryan had been 
sleeping for 12 hours.

Pluskvamperfektin kestomuoto kuvaa 
pitkäkestoista tapahtumaa.
Siinä on kaksi osaa: had been ja verbin  
ing-muoto.
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Suomen kielessä ei ole 
futuuria. Käytämme 
preesensiä puhuessamme 
tulevista tapahtumista.

Menen leirille 
ensi kesänä.

Futuuri ja if-lause
They will talk about their plans later. Englannin kielessä käytetään futuuria,  

kun puhutaan tulevista tapahtumista. 
Pääverbi on perusmuodossa.

I’m afraid it’ll rain tomorrow. Futuurin apuverbi on will.
Se lyhenee usein muotoon ’ll.

I won’t tell anyone. Kielteisissä lauseissa apuverbi on won’t.

We won’t be able to go on a picnic  
if it rains all day.

Futuuriin liittyvän if-lauseen aikamuoto  
on preesens.

Konditionaali ja if-lause
I would definitely visit Hastings. Käytä konditionaalia, kun kerrot, mitä 

joku tekisi tai mitä jossakin tilanteessa 
tapahtuisi. 

First I would fly to London.

Then I’d go to Brighton.
I wouldn’t like to travel alone.

Konditionaalin apuverbi on would.
Se vastaa suomen isi-päätettä.
Would lyhennetään ‘d.
Pääverbi on aina perusmuodossa.

Would you come with me? Kysymyksessä would tulee ennen tekijää.

I would come with you if you travelled to 
Ireland.

Tulisin kanssasi, jos matkustaisit Irlantiin.

Englannin kielessä päälauseessa on would.
If-lauseessa on imperfekti.

Suomen kielessä pää- ja sivulauseessa 
verbimuodot ovat samanlaiset.

I’d like to spend a couple of months there.
I could travel around.
Should I start saving money?

would like haluaisi
could voisi
should pitäisi
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SANAJÄRJESTYS
Englannin kielen sanajärjestys ei ole yhtä vapaa kuin suomen kielessä,  
vaan noudattaa yleensä seuraavia sääntöjä:

	 subjekti	 predikaattiverbi	 objekti	 tapa	 paikka	 aika

	 S	 P	 O	 T	 P	 A	

	 Dale	 played	 the piano	 very well	 at school	 yesterday.

Last weekend I went to see a Spanish 
movie.

Ajanilmaus voi olla myös lauseen alussa,  
jos sitä halutaan korostaa.

We usually go to the movies on Fridays.
I had never seen a Spanish film.
Spanish movies are often very dramatic.

Liikkuvien määreiden paikka vaihtelee. 
Niiden paikka on yksiosaisen verbin edessä 
mutta be-verbin tai apuverbin jälkeen.

Liikkuvia määreitä
almost	 already	 always	 ever	 just
(melkein)	 (jo)	 (aina)	 (koskaan)	 (juuri)

never	 often	 rarely	 sometimes	 usually
(ei koskaan)	 (usein)	 (harvoin)	 (joskus)	 (yleensä)

Kysymyslauseen sanajärjestys
kysymyssana	 apuverbi	 subjekti	 predikaattiverbi	 objekti	 muut sanat
					     (tapa, paikka, aika)

   K	 A	 S	 P	 O	 M

How often	 do	 you	 watch	 a film	 at home in the evening.
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PERSOONAPRONOMINIT 
I’m going to  
the beach.

Wait for me. 
I’m coming with 

you.

I’ll take my 
surfboard.

Are you taking 
yours?

Yes, I’ll get it 
myself.

minä minut, minua minun minun itse

I me my mine myself

you you your yours yourself

he him his his himself

she her her hers herself

it it its its itself

we us our ours ourselves

you you your yours yourselves

they them their theirs themselves

Käytetään 
lauseen 
tekijänä.

Käytetään 
tekemisen 
kohteena tai 
preposition 
jälkeen (esim. 
to, with, about).

Käytetään 
substantiivin 
edellä.

Käytetään 
yksinään ilman 
substantiivia.

Vastaavat 
suomen sanaa 
’itse’.
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ARTIKKELIT
Substantiivit voidaan jakaa kahteen ryhmään.

Substantiivit, joiden lukumäärän  
voi laskea.
a table, two tables
an elephant, three elephants

Laskettavien substantiivien edessä on 
yksikössä artikkeli a, an, the.
Monikon edessä ei ole koskaan artikkelia  
a tai an.

Substantiivit, joiden lukumäärää  
ei voi laskea.
snow
love

Aine- ja abstraktisanojen edessä ei ole 
artikkelia a tai an.
Niillä ei myöskään ole monikkomuotoa.
Niiden edessä voi olla artikkeli the.

Epämääräiset artikkelit ’a’ ja ’an’
We were three people on that tour:
a Finn, a Swede and a Norwegian.
Next to me there was an empty seat.

Kun mainitset asian ensimmäisen kerran, 
käytä epämääräistä artikkelia a tai an.  
Ne tarkoittavat samaa kuin yksi tai eräs.

My friends live on an island. 
Let’s meet here in an hour. /auə/

Käytä artikkelia an, kun seuraava sana alkaa 
vokaaliäänteellä.

Määräinen artikkeli ’the’
Käytä määräistä artikkelia THE, kun…

We saw a really cool band yesterday.  
The band was playing on the street.

– asia on mainittu aikaisemmin.

Please, turn on the lights. I can’t see 
anything!

– tilanteessa on selvää, mihin viittaat.

In summer the sun shines 24/7 in Lapland. – asia on kaikille tuttu.

The women who were sitting in the corner 
looked nervous.

– asia on määritelty tarkasti.

What’s the name of that film? – sanan perässä on of-rakenne.

This was the third time I saw it. – sanan edessä on järjestysluku.

It’s the best film ever. – sanan edessä on superlatiivi.

The ticket machine is on the left. – kerrot paikan tai ilmansuunnan.

Ei artikkelia
In summertime buses are full of tourists. Substantiivin monikkomuodon eteen ei tule 

artikkelia, kun mainitset asian ensimmäisen 
kerran, eikä sitä ole määritelty tarkemmin.
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YKSIKKÖ JA MONIKKO 
They ate two sausages and four pieces of 
bread.

Substantiivin monikon pääte on -s.

a kiss – kisses
a match – matches
a box – boxes

a berry – berries
a country – countries

a leaf – leaves

Huomaa oikeinkirjoitus,
– jos sana päättyy johonkin s-äänteeseen.

– jos y-kirjainta edeltää konsonantti.

– joillakin f-äänteeseen päättyvillä 
substantiiveilla.

Poikkeuksia:

-f /-fe  -ves

a scarf – scarves huivi, huivit
a wolf – wolves susi, sudet

a knife – knives veitsi, veitset
a wife – wives vaimo, vaimot

yksikkö ja monikko 
samanlaiset

a moose – moose hirvi, hirvet
a reindeer – reindeer poro,  
                                        porot
a salmon – salmon lohi, lohet
a sheep – sheep lammas,  
                              lampaat
a species – species laji, lajit
a series – many series sarja,  
                                          sarjat

Epäsäännölliset 
monikkomuodot

a child – children lapsi,  
                                 lapset
a foot – feet jalka, jalat
a man – men mies, miehet
a mouse – mice hiiri, hiiret
a person – people henkilö,  
                                  henkilöt
a tooth – teeth hammas,  
                             hampaat
a woman – women nainen,  
                                    naiset
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GENETIIVI
Is this Tom’s bag?
Have you ever read this women’s magazine?
Have you seen today’s paper anywhere?
What are London’s top attractions?

S-genetiiviä käytetään, jos omistajana on 
yksi tai useampi henkilö.
Sitä voidaan käyttää myös ajan- ja 
paikanilmaisuissa sekä puhuttaessa 
eläimistä.

Do you know where Tina’s charger is? Genetiivin tunnus on ’s, jos omistajana on 
yksi henkilö.

It’s the girls’ turn now.
Can you send me all you friends’ phone 
numbers?

Do you remember all the people’s names?

Jos monikkomuoto päättyy s-kirjaimeen, 
genetiivin tunnus on pelkkä heittomerkki.

Jos monikkomuoto on epäsäännöllinen, 
genetiivin tunnus on ’s.

What’s the name of the hotel where you 
stayed?
I don’t like the colour of that shirt.

	 paidan väri

Of-genetiivi ilmaisee asioiden ja esineiden 
yhteenkuuluvuutta. Sen edessä on yleensä 
the-artikkeli.

a room number	 huoneen numero
the Finnish team	 Suomen joukkue

Suomen ja englannin kielen rakenteet eivät 
aina ole samanlaisia.
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ADJEKTIIVIEN VERTAILUMUODOT
Is Sydney smaller than Hong Kong?
What’s the highest peak in the area?

This must be the hottest place I’ve ever 
been to.
Isn’t that the prettiest view you’ve ever 
seen?

Lyhyiden adjektiivien vertailumuodot 
muodostetaan päätteiden -er ja -(e)st avulla.

Oikeinkirjoitus:
big – bigger – the biggest
easy – easier – the easiest

Is Hong Kong more interesting than 
Singapore?
What’s the most interesting country you’ve 
ever visited?

Pidempien adjektiivien vertailumuodot 
muodostetaan more- ja most-sanojen 
avulla.

The days are shorter than in Finland.
The restaurant was more expensive than  
I had thought.

Komparatiivissa suomen kuin-sanaa vastaa 
englannin than.

What’s the coldest place on the planet?
What’s the most dangerous city in the 
world?

Superlatiivin edessä on yleensä määräinen 
artikkeli the.

Which one looks better, the blue one or  
the red one?
I’m feeling even worse than ever.

Muutamilla adjektiiveilla on epäsäännölliset 
vertailumuodot.
bad / ill – worse – the worst
far – farther / further – the farthest /  
the furthest
good – better – the best
little – smaller – the smallest

Is the west coast as hot as the east coast?
Melbourne is not as popular as Sydney.

Kun ilmaiset, että joku on yhtä (hyvä) kuin, 
käytä rakennetta as (big) as.
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TAVAN ADVERBIT
I like to walk slowly through the market.  
But you have to check carefully which street 
you’re on because you can get lost quite 
easily.

Adverbit vastaavat kysymykseen: Miten? 
Millä tavalla? 
Tavan adverbit muodostetaan lisäämällä 
adjektiiviin ly-pääte.
slow	 slowly (hitaasti)
careful	 carefully (huolellisesti)

Oikeinkirjoitus:
easy	 easily
simple	 simply
automatic	 automatically

I had to work hard and fast to get to know 
the city well.

Kaikilla tavan adverbeilla ei ole ly-päätettä.
well hyvin       fast nopeasti       hard kovasti

I’m still learning Hong Kong manners and 
probably behave in a silly way sometimes.

Jos adjektiivilla on ly-pääte (esimerkiksi 
lovely, silly, friendly), siihen ei lisätä toista 
ly-päätettä.  
Käytä silloin rakennetta in a … way.

How are you? I’m good.
I want a hamburger real bad.

Puhekielessä on sanontoja, joissa käytetään 
adjektiiveja adverbien sijaan.


